
PROTOKÓŁ Nr 12/2011 

z posiedzenia Komisji Spraw Gospodarczych 

 

Dnia 15 czerwca 2011 r. (środa) godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Chrzypsko Wielkie 

ul. Główna 15 odbędzie się posiedzenie Komisji Spraw Gospodarczych. 

 

Tematem obrad komisji będzie: 

 

1. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Projekt zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłaty za składowanie i 

oczyszczanie nieczystości płynnych w oczyszczalni ścieków w Chrzypsku 

Wielkim. 

4. Analiza i wydanie opinii dotyczącej sprawozdania finansowego Gminy 

Chrzypsko Wielkie za 2010 r. 

5. Zmiany do budżetu gminy na 2011 rok. 

6. Propozycje kandydatur do nadania statuetki "Złotej Sielawy". 

7. Analiza rozbieżności dotyczącej spraw własnościowych pomiędzy GS Chrzypsko 

Wielkie a Gminą Chrzypsko Wielkie. 

8. Opinia w sprawie projektu budowy kompleksu boisk pn. "Orlik" w Chrzypsku 

Wielkim. 

9. Przystąpienie do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 

obrębie punktu widokowego w Łężeczkach. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie obrad. 

 

 

Podczas posiedzenia Komisji Spraw Gospodarczych zmieniono kolejność obrad. 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10¹º. Nieobecnych było dwóch członków. 

Przewodniczący przedstawił projekt porządku obrad, który zaakceptowali wszyscy. 

 

pkt 4  



Analiza i wydanie opinii dotyczącej sprawozdania finansowego Gminy Chrzypsko 

Wielkie za 2010 r. przedstawiła Pani Skarbnik. 

Sprawozdanie jako załącznik. 

 

Dyskusja nad sprawozdaniem w celu wydania opinii. 

Wójt: procedurę omówienia budżetu przedstawiliśmy w kwietniu, teraz pracujemy tylko nad 

sprawozdaniem. 

T. Jurgowiak: Czy kredyty krótkoterminowe nie liczą się do pasywów? 

Skarbnik: Tak liczą się. 

 

Kto za pozytywną opinią - wszyscy. Opinia przyjęta pozytywnie. 

 

pkt 5 

Zmiany do budżetu gminy na 2011 rok przedstawiła Pani Skarbnik. 

Czy są pytania? 

Jurgowiak T.: Czy toczą się rozmowy z Gminą Wronki? 

Wójt: Wronki powinny zapłacić nam 14 tys. złotych. Dotacje na ŚDS dostaliśmy od gminy 

Sieraków. 

Dotacje na place zabaw - powinny powstać dwa place zabaw a są planowane cztery. Plac 

zabaw przy szkole jest gotowy. 

Przewodniczący Komisji: Co się stanie z dotychczasowym wyposażeniem placów zabaw. 

Kto za przyjęciem zmiany - wszyscy. 

 

pkt 7 

Analiza rozbieżności dotyczącej spraw własnościowych pomiędzy GS Chrzypsko 

Wielkie a Gminą Chrzypsko Wielkie. 

 



Wójt: Sprawozdanie w sprawie gruntów pod drogą: z prywatnymi właścicielami sprawa jest 

dogadana; a nie można dojść do porozumienia z Prezesem G.S. Co było w tej sprawie do 

zrobienia ze strony Gminy zostało zrobione. 

 

10.35 wyszedł T. Jurgowiak - 10.38 powrót. 

 

Wójt prosi Przewodniczącego Rady Nadzorczej o pomoc w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Nadzorczej: zostały przeprowadzone rozmowy z Prezesem i ma to 

być załatwione w III kwartale. 

Wójt i Przewodniczący Rady - Musi dojść do porozumienia . 

G. Grzesiak: Czy Rada wiedziała o propozycjach Wójta i poczynaniach Prezesa? 

P. Wicenty: Tak. Prezes jest upoważniony przez Wolne Zgromadzenie do dokonania zmiany. 

 

pkt 6 

Propozycje kandydatur do nadania statuetki "Złotej Sielawy". 

 

T. Jurgowiak: Ja myślałem, że to rozpatruje Kapituła. 

Przybył Ławniczak 10.45. 

Propozycja Wójta: 

Mieszkańcy Mylina - Rada Sołecka, sołtys, KGW - kultywowanie tradycji kulturalnych. 

"Krokus"- za idee trzeźwości (XXV Rajd Klonowego Liścia). 

Przedsiębiorca - Szymon Jurgowiak- za odtworzenie wylęgarni sielawy. 

Wiesław Bobiarski - za formę święta i wkład w pracę dla gminy. 

Bogdan Królik - po raz drugi - za promocję gminy poprzez kwiaty. 

Kamyszek - Czy są inne kandydatury?  

Kapituła zrobi resztę. 

 



pkt 8 

Opinia w sprawie projektu budowy kompleksu boisk pn. "Orlik" w Chrzypsku Wielkim 

przedstawił Wójt. 

 

Wójt: Do 31 lipca 2011 roku trzeba się określić czy opinia przystępuje. W województwie jest 

jeszcze 55 gmin, które nie mają "Orlika". 

Warunki finansowania 47% budżet Państwa, 25% budżet województwa, gmina musi dołożyć 

ok. 20% nakładów (tj. ok.200 tys. zł.). Pieniądze na "Orlik" z rezerwy budżetu województwa. 

Do 31.07.2011 r. należy podjąć decyzję o budowie. 

W pakiecie ma być: 

- boisko do piłki nożnej 

 

11.00 przybył Pan G. Sułek. 

 

Ludzie Orlika Chwalą. Może zrezygnować z boisk wiejskich, a wziąć się za "Orlik". Takie 

boisko musi być przy Zespole Szkół. Można zrezygnować z kontenerów na szatnie. W 

składzie jest boisko do piłki nożnej i koszykówki. W naszym przypadku potrzebne jest ok. 90 

tys. zł. za wytrącenie gruntów z produkcji rolnej + koszt gruntu. 

Dyskusja: 

P. Ławniczak: Czy Gmina nie miała by gruntów na wymianę? 

Wójt: Miałaby. Cały zestaw kosztuje ok. 1 mln - udział innych - 200 tys zł., a w naszych 

warunkach 400 tys zł. 

G. Grzesiak: W mojej Gminie Orlik funkcjonuje b. dobrze . Tam trzeba się zastanowić nad 

lokalizacja. 

Wójt: Orlik tylko przy szkole - lokalizacja tylko przy szkole. 

Kamyszek: Czy zbierzemy na to pieniądze? 

Wójt: Trzeba wziąć kredyt do spłaty na dalsze lata. Wg Wiceministra Orlika można 

wykorzystywać dłużej niż salę gimnastyczną. Koszty utrzymania Orlika nie są drogie, a boisk 

wiejskich są większe. 

Grzegorz Sułek: Czy asfalt przy szkole nie spełnia warunków boiska?- nie spełnia. 

Wójt: Chcę opinii dzisiaj bo we wakacje komisje nie będą działały. 



T. Jurgowiak: Zastanawiam się czy w ogóle Orlik? Czy będziemy mieli pieniądze? Najpierw 

zadbajmy o najpilniejsze rzeczy, które mamy do zrobienia, bo są odcinki drogi, które muszą 

zostać załatane no i trzeba zainwestować w oczyszczalnię ścieków. 

Wójt: Boisko w Chrzypsku jest ważna sprawą, ale oczyszczalnia musi być priorytetem. Jak 

nie skorzystamy z "Orlika" to nie będzie możliwości budować go później. 

T. Jurgowiak: W sprawie "Orlika" poprzedni Wójt przedstawiał sytuację podobnie. 

G. Grzesiak: Jestem za Orlikiem w pełnym wymiarze. 

G. Sułek: Mam podobne zdanie jak Pani Grzesiak. Dla mnie Orlik za te pieniądze jest realny. 

Przewodniczący: Co z boiskiem w Chrzypsku Wielkim. 

Wójt: może dojdziemy do porozumienia z Posnanią, żeby je utrzymała. 

G. Sułek: Z boiskiem w Chrzypsku Wielkim zawsze były problemy i zawsze z nim tak będzie 

i tak z tym boiskiem będzie się wozić. 

G. Grzesiak: Jestem za. 

T. Jurgowiak: Czy stać nas na te wszystkie propozycje. 

Pani Skarbnik: Nie wiem. 

Kamyszek: Zastanawiam się nad tematem "Orlika". 

T. Jurgowiak: Nasza deklaracja jest potrzebna do kampanii wyborczej P.O, tylko nie dajmy 

się w to wciągnąć. 

G. Grzesiak:Kiedy się zbieramy? Kiedy wydajemy opinie? 

Cz. Gwizdał: Ile oprócz 200 tys.zł. na wykup ziemi? 

Wójt: ok 200 tys. zł. 

G. Sułek: Czy możemy zrobić sesję w lipcu na wstępne wyrażenie opinii? Uchwał będzie 

podjęta później. 

T. Jurgowiak: Wójt zorientuje się co i jak i jeszcze raz wrócimy do tego tematu. 

G. Sułek: Zrobimy sesję roboczą w połowie lipca i musimy przejrzeć Wieloletni Plan 

Inwestycji. 

T. Jurgowiak: Ile w tym roku weźmiemy kredytów? 

Skarbnik: ok 800 tys. 

Kamyszek: zamykam dyskusję nad Orlikiem i 11.55 - 10 min. przerwy. 



12.05 przybył Kamyszek. 

Prowadzenie przejęła P. Grzesiak. 

 

pkt 9 

Przystąpienie do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 

obrębie punktu widokowego w Łężeczkach. 

Uwzględnić gastronomie i inne drobne zaplecze turystyczne. Musimy określić obręb 

zabudowy. 

Sprawę przedstawił Wójt. 

G. Sułek: Jak jest szansa, to trzeba coś dla gminy uzyskać? Czy są co do tego pytania? Nie. 

Kto za pozytywną opinią? Wszyscy. 

 

pkt. 3 

Projekt zmiany uchwały w sprawie ustalenia opłaty za składowanie i oczyszczanie 

nieczystości płynnych w oczyszczalni ścieków w Chrzypsku Wielkim. 

 

Kierownik KZB: Określenie górnych stawek opłat - przedstawił projekt uchwały. 

Czy są pytania? Są. 

Czy KZB może stosować niższe ceny? - Tak. 

Kto za projektem? Wszyscy. 

 

Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych. 

Gminy składają do Urzędu Marszałkowskiego zapotrzebowanie a Urząd Marszałkowski 

przydziela fundusze 

 Pieniądze na drogi Łężce, Orle Wielkie, Chrzypsko Wielkie, Białcz 

Wójt: bezdyskusyjna - droga w Łężcach trzeba wydać ok. 130 tys. 

 

 Orle Wielkie - to jest nie do zrobienia. 



G. Grzesiak: Najlepiej tu i tam ale jak trzeba wydać to  

Wójt: Jak rada zadecyduje tak będziemy radzić. 

Kto za przyjęciem kolejności: 

1. Łężce - 2011 

2. Chrzypsko Wielkie - 2011 

3. Orle Wielkie - 2012 - priorytet 

4. Białcz w czwartej kolejności 

1 przeciw, 1 wstrzymujący. 

 

pkt 10 

Wolne głosy i wnioski. 

G. Sułek: Komisja nie zgłosiła nikogo do Złotej Sielawy 

- od komisji spraw gospodarczych - kandydatura - Jurgowiak Tomasz - dla zasłużonego 

samorządowca - 1 głos wstrzymujący. 

- wymiana żarówki w Mylinie  

- w Białczu również oświetlenie nie działa 

- Wójt - Czy możemy wezwać Dyrektora ŚDŚ? 

- 1 przyczepa szlaki do Białokosz 

 

12.55 wyszli: Jurgowiak, Perz, Wicenty. 

 

13.00 informacje dyr Deski ŚDŚ 

Całodobowy pobyt mieszkańców może trwać do ośmiu miesięcy . Popsuł się sposób 

finansowania ŚDS.  

Żeby na bazie ŚDS powstał mały DPS - stały dla osób przewlekle psychicznie chorych należy 

powołać Dom Opieki Całodobowej. 

Wg propozycji dyrektora oprócz OPS powstał by DPS, podległy pod stowarzyszenie, które by 

go prowadziło. 



Jeśli opinia by to przyjęła to musi to finansować. Pozostawienie ŚDS w tej formie jaka teraz 

jest grozi jej zamknięciem. Teraz walczy się o dołączenie do ŚDS Pniew. 

G. Sułek: Staliśmy się instytucją usługową w stosunku do innych Gmin i obsługując je 

pośrednio ich dotujemy. 

G. Deska: Najlepiej zakończyć działalność ŚDS-u w gminie a nową działalność rozpocząć w 

styczniu. Jest dylemat skąd te pieniądze wziąć. Szukamy wsparcia w dotacjach i programach 

unijnych , ale nie idzie nic dopasować. 

G. Grzesiak: Podziękowała za przybliżenie problemu. 

 

Komisja zakończyła obrady o 13.45. 

 

Protokołował 

Zbigniew Majchrzak                                                            

        Przewodniczący Komisji 

             Mariusz Kamyszek 

 


